
Protokół Nr IV/11 

 

z obrad IV sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 26 lutego 2011 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych.  

 

Radni obecni na początku obrad: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Janusz Puchalski 

13. Stanisław Radulski 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

15. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2) Raisa Korsak –Bursa Kierownik Placówki KRUS w Bielsku Podlaskim 

3) Stanisław Bolesta  Kierownik Posterunku Policji w Brańsku 

4) Kazimierz Krzemień Przewodniczący Zarządu Spółki Wodnej w Brańsku 

5) Andrzej Uszakiewicz Radca prawny 

6) Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy 

7) Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

8) Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 

9) Jolanta Januszewska Kierownik GOPS 

10) Józef Michałowski Dyrektor GZK 

11) Anna Szczurzewska p.o. Dyrektora GOUK 

12) Agnieszka Kosińska p.o. Kierownika Referatu  Or 

13) Piotr Paprocki  Kierownik Referatu BP 

14) Katarzyna Kędzia p.o. Kierownika Referatu RŚ 

 

   oraz sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady IVsesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad IV sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk 

oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów. Następnie poinformował, że wszyscy radni otrzymali materiały na sesję, w tym 

proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian 



lub poprawek  do porządku.  

   Wobec braku wniosków ze strony radnych, poinformował, że w dniu 25 lutego 2011r. wpłynął do 

Przewodniczącego Rady wniosek Wójta Gminy Brańsk o zmianę porządku obrad IV sesji Rady 

Gminy. Następnie odczytał treść wniosku:  

   Na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 

2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.) wnoszę o wprowadzenie zmian do projektu porządku IV sesji 

Rady Gminy Brańsk w sposób następujący: 

 

1) skreślenie z porządku obrad projektów uchwał wymienionych: 

- w pkt.5 d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk, 

- w pkt. 5e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk 

2) dodanie do porządku sesji  

- w pkt. 8 - przedstawienie sprawozdania z działalności komisji RGOB i T za 2010 rok. 

- w pkt. 9 - przedstawienie sprawozdania z działalności komisji Rewizyjnej za 2010 rok. 

 

 

kolejne punkty porządku przesuną się o dwa miejsca w dół. 

 

Uzasadnienie 

   Projekty uchwał wymienione  w pkt. 5d) i e) porządku sesji z uwagi na wielkość i ważność zmian 

w studium i w planie zagospodarowania przestrzennego wymagają głębszej analizy dlatego jest 

propozycja przesunięcia ich podjęcia na następną sesję. Natomiast wprowadzenie do porządku w 

pkt.8 i 9 sprawozdań komisji rady gminy z ich działalności za ubiegły rok podyktowane jest tym, iż 

komisje rady takie sprawozdania powinny przedstawić Radzie Gminy do 31 marca. Natomiast 

nieznany jest termin kolejnej sesji, więc postanowiono przedstawić je obecnie na IV sesji.  

 

   Wobec braku innych propozycji zmian w porządku obrad, Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie nad wnioskiem złożonym przez Wójta. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 wniosek przyjęła.   

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad łącznie z przyjętymi poprawkami w brzmieniu:     

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad III sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Brańsk, 

b) określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na świadczenie na terenie gminy Brańsk usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych, 

c) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników, 

d) wyrażenia lub niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Brańsk 

środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2012, 



e) przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2011. 

f) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 

g) zmian w budżecie gminy Brańsk na rok 2011. 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

8. Przedstawienie sprawozdania z działalności komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty 

Budownictwa i Transportu 

9. Przedstawienie sprawozdania z działalności komisji Rewizyjnej 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad III sesji rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad III sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad III sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Raisie Korsak-Bursie 

Kierownik KRUS w Bielsku Podlaskim, która w  sposób wizualny zaprezentowała najważniejsze 

sprawy prowadzone przez KRUS. Informacja dotyczyła składek ubezpieczeniowych, zasiłków 

chorobowych i macierzyńskich, świadczeń emerytalno-rentowych i dodatków do świadczeń, zasad 

przyznawania i zawieszania emerytur rolniczych oraz sposobu i terminu zgłaszania wypadków przy 

pracy w gospodarstwie. 

 

Ad.5 Podjęcie uchwał Rady Gminy:  

 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu odczytała 

Opinię  Nr 7/03/2011 w sprawie projektów uchwał pod obrady IV Sesji Rady Gminy Brańsk 

/opinia stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Brańsk przedstawiła wraz z uzasadnieniem Kierownik Ref. RŚ Pani 

Katarzyna Kędzia. 

   Głos zabrał Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski – mówiąc – „do 2032 roku azbest ma zniknąć z 

terenu Polski. Przedstawiony Program ma wiele punktów, które są wspólne dla wszystkich 

opracowanych Programów a niektóre sprawy dotyczą wyłącznie gminy Brańsk. Na ten rok do 

urzędu gminy złożono 12 wniosków na usuniecie azbestu. Na dzisiaj jest możliwość 100% 

sfinansowania ze środków WFOŚ, natomiast jak będzie dalej nie wiemy. Środki są przyznawane na 

zdjęcie i utylizację a nie na pokrycia dachowe. Koszty pokrycia dachowego ponosi gospodarz we 

własnym zakresie. Niedopuszczalne jest wyrzucanie azbestu po lasach, rowach, to są sprawy 

karalne”. 

Wójt zachęcił do wcześniejszego zastanawiania się, kiedy kto będzie przekrywał dachy.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę Nr IV/22/11 w sprawie 



przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

Ad.5b) Projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie na terenie gminy Brańsk usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych, przedstawiła wraz z uzasadnieniem Kierownik Ref. RŚ Pani Katarzyna 

Kędzia. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ my nie stawiamy dodatkowych warunków dla 

przedsiębiorców ubiegających się o zezwolenia, tylko piszemy o tym, aby przedsiębiorcy spełniali 

wymogi podstawowe, o których mówi ustawa. Zazwyczaj te usługi świadczone są przez firmy 

wyspecjalizowane, które swoje usługi świadczą nie tylko dla jednej gminy czy wsi,  ale dla 

większej liczby gmin w województwie”. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IV/23/11 w sprawie 

określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na świadczenie na terenie gminy Brańsk usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych, przedstawiła wraz z uzasadnieniem Kierownik Ref. RŚ Pani Katarzyna Kędzia. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „jeżeli Rada Gminy przyjmie górne stawki, to nie znaczy że 

mają takie obowiązywać, mogą być stosowane przez firmy stawki niższe. Natomiast chcę Państwu 

zaznaczyć, że jeżeli firma dojdzie do wniosku, iż przy takich stawkach nie opłaca się jej prowadzić 

usług, to może z terenu się wycofać”. 

Przewodniczący Rady zapytał o ile wzrosły górne stawki? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Kędzia, że średnio o 5-10% 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -2 podjęła Uchwałę Nr IV/24/11 w sprawie 

ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych  

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5d) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Brańsk 

środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2012, 

Głos zabrał Wójt Gminy, poinformował, że kiedyś już taki fundusz sołecki funkcjonował, który 

rodził bardzo dużo nieporozumień, gdyż mieszkańcy wsi nie wiedzieli jak go podzielić, każdy 

chciał, na co innego fundusz przeznaczać. Środki były kumulowane na kontach wsi i nie były 

wykorzystywane. Będąc na kilku spotkaniach we wsiach z sołtysami o tym mówiłem i wiem ,ze 

mieszkańcy i sołtysi nie byli zainteresowani tymi środkami, bo przy podziałach zawsze co złe 

skupiało się na sołtysie. Jest jeszcze ustawa o której wcześniej już dyskutowaliśmy a która dotyczy 

inicjatywy lokalnej, gdzie mieszkańcy w określonych terminach mogą składać wnioski i też 

korzystać ze środków gminnych wychodząc z inicjatywą lokalną z tym, że tam musi być udział 

własny ok. 20%  grupy inicjatywnej. Grupa ludzi może wystąpić z budowa drogi, wodociągu, 

kanalizacji praktycznie na wszystko, co dotyczy wsi możecie składać wnioski, aby tylko 

mieszkańcy chcieli z tego korzystać. Dlatego pole działania dla mieszkańców, dla grupy 

mieszkańców jest. Natomiast wracając do projektu uchwały, wiem, że komisja, nad tym też się 

zastanawiała i doszła do wniosku, aby na 2012 rok funduszu sołeckiego nie wyodrębniać w 

budżecie gminy. Jeżeli sołtysi i mieszkańcy będą zainteresowani funduszem sołeckim, do tematu 



zawsze można będzie powrócić , środki zabezpieczyć i dać pole do działania. Ze strony gminy 

byłoby lepiej gdyby taki fundusz istniał i mieszkańcy sami rozwiązywaliby wiele spraw w terenie. 

Natomiast, jeżeli nie ma zainteresowania mieszkańców i sołtysów funduszem sołeckim, to można 

korzystać inicjatywy lokalnej. Nie jest to skomplikowana procedura. Decyzja należy do Rady czy 

fundusz będzie wyodrębniony czy nie. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy poinformował, że ustawa o funduszu sołeckim zobowiązuje Radę 

Gminy do podjęcia w terminie do dnia 31 marca każdego roku,  uchwały w sprawie wyodrębnienia 

lub nie wyodrębniania funduszu sołeckiegow na przyszły rok. W związku z tym, że 

prawdopodobnie sesji już w marcu nie będzie, na tą sesję został przygotowany projekt uchwały o 

wyodrębnieniu funduszu sołeckiego na 2012 rok. Natomiast na posiedzeniu Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu został on zaopiniowany negatywnie i na 

wniosek Komisji został również przygotowany projekt uchwały o nie wyodrębnianiu funduszu 

sołeckiego na 2012rok. Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody 

na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2012 zgodnego z zapisami ustawy o funduszu 

sołeckim. 

Radni opowiedzieli się za niewyodrębnianiem funduszu sołeckiego na 2012 rok. Wobec braku 

dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2012 zgodnego z zapisami ustawy o funduszu 

sołeckim. 

Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IV/25/11 w 

sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2012 zgodnego z 

zapisami ustawy o funduszu sołeckim.  /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5e) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2011. W uzasadnieniu poinformował, że zgodnie z art. 5a ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. z 2010r. Dz. U. Nr 

234, poz. 1536, z późn. zm.) organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego uchwala roczny 

program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego, określonymi w niniejszej ustawie. Program ten określa zasady, 

zakres i formy współpracy z podmiotami, o których mowa wyżej. Został on opracowany na 

podstawie możliwości realizacji oraz finansowania przez Gminę Brańsk zadań publicznych. 

Program był konsultowany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art.3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie zgodnie z uchwałą Nr III/13/10 

Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2010 roku w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 

dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Organizacje pozarządowe oraz podmioty 

wymienione w § 1 uchwały nie wniosły uwag do projektu programu. 

Niniejszy Program jest deklaracją współpracy Gminy Brańsk z organizacjami pozarządowymi. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IV/26/11 w sprawie  

przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2011./uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad.5f) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 

informacji i deklaracji podatkowych. W uzasadnieniu poinformowała, że takie wzory deklaracji i 

informacji obowiązywały od 2005 roku. Od tamtego czasu trochę się zmieniło w przepisach 

podatkowych i niektóre zapisy we wzorach należy uaktualnić. Wobec braku dyskusji 



Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IV/27/11 w sprawie określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

Ad.5g) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Brańsk 

na rok 2011. Szczegółowo omówiła zmiany w dochodach i wydatkach budżetowych i objaśnienia 

do wprowadzonych zmian. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr IV/28/11 w sprawie 

zmian w budżecie gminy Brańsk na rok 2011 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.6 Interpelacje i wnioski radnych: 

a) Radny Sylwester Bobel złożył ustny wniosek w sprawie  oznakowania ulic we wsi Mień. 

b) Radny Jan Żochowski złożył ustny wniosek w sprawie umieszczenia w urzędzie gminy 

tablicy informacyjnej Ośrodka Doradztwa Rolniczego 

c) Radny Jan Żochowski złożył ustny wniosek w sprawie postawienia w miejscowości 

Pietraszki znaku drogowego „Uwaga zwierzęta”.  

 

Ad.7 Odpowiedzi na przedłożone wnioski udzielił Wójt Gminy Brańsk: 

 

Ad.6a) Wójt poinformował, że oznakowanie ulic we wsi Mień jest zasadne, tylko radny czy sołtys 

muszą złożyć projekt na piśmie jak ma wyglądać to oznakowanie, żeby później nie było 

nieporozumień. 

 

Ad.6b) Wójt poinformował, że przed remontem w urzędzie była tablica ODR-u, obecnie nie ma 

miejsca, aby ją umieścić. Natomiast, jeżeli ODR ma jakieś ogłoszenia dla mieszkańców gminy 

możne je pozostawiać na stoliku na biurze obsługi interesanta. Jeżeli Państwo jesteście 

zainteresowani jakimiś szczególnymi informacjami z ODR, proszę nas o tym informować, a my 

będziemy je umieszczać w naszej gazetce gminnej. 

 

Ad.6c) Wójt poinformował, że nie widzi potrzeby postawienia oznakowania „Uwaga na zwierzęta”, 

gdyż należałoby je postawić we wszystkich wsiach na drogach w gminie, po których 

przemieszczają się zwierzęta. Ten znak praktycznie nic Państwu nie pomoże, gdyż jest to znak 

ostrzegawczy a Państwo i tak musicie przepisy drogowe stosować, które mówią, w jaki sposób 

bydło i inne zwierzęta można pędzić lub prowadzać. Np.: jeżeli krowy będą nieprawidłowo 

pędzone lub prowadzone i zdarzy się wypadek, to i tak Państwo poniesiecie odpowiedzialność. 

Jeżeli już Państwo uważacie za konieczne postawienie takiego znaku to proszę wystąpić na piśmie a 

my z urzędu przekażemy Staroście, ponieważ pozwolenie dla gminy na postawienie znaków 

drogowych wydaje Powiat.  Z tym wiąże się określona procedura. 

W tym punkcie również została odczytana przez Sekretarza Gminy odpowiedź Powiatowego 

Zarządu Dróg w Bielsku Podlaskim na interpelację radnego Sylwestra Bobel w sprawie 

asfaltowania ul. Sienkiewicza w Mniu. /treść odpowiedzi w załączeniu do protokołu/. 

 

Ad.8 Przedstawienie sprawozdania z działalności komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty 

Budownictwa i Transportu – sprawozdanie przedstawiła Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca 

Komisji /sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

 

Ad.9 Przedstawienie sprawozdania z działalności komisji Rewizyjnej– sprawozdanie przedstawił 

Pan Franciszek Gawina Przewodniczący Komisji /sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

 

Ad. 10 Sprawy różne: 



 Przewodniczący Rady Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Brańsk za 2010rok.  

- Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „dobrze się stało, iż temat oświaty został wywołany. W 

Sejmie również toczą się rozmowy na temat oświaty. Rząd zastanawia się, co dalej robić z 

oświatą, bo wydatki są coraz większe. Czasy są trudne Rząd nie jest w stanie pokryć 

wszystkich wydatków i zastanawia się jak „zabrać” pieniądze gminom, zastanawia się 

również nad likwidacją szkół 100 osobowych. Nie mają pojęcia w Warszawie, że na 

terenach wiejskich są jeszcze szkoły od 20-50 osób. W tym roku w gminie Brańsk nie 

przewiduje się likwidacji szkół, ale radni muszą przeanalizować wydatki na oświatę i 

wspólnymi siłami musimy coś zrobić. Będziemy też obserwować politykę Rządu w tej 

sprawie”. 

  Wójt Gminy poinformował, że od 1 marca będą przyjmowane wnioski na zwrot akcyzy. 

 Wójt Gminy poinformował, że 3 kwietnia br. odbędą się wybory do Izb Rolniczych. Z 

terenu gminy będzie wybieranych dwóch delegatów. Zostanie utworzony jeden lokal 

wyborczy w urzędzie gminy. Wójt zachęcił do udziału w wyborach. 

 Wójt Gminy poinformował, że trwają wybory sołtysów, już prawie półmetek. Zachęcił 

radnych do udziału w wyborach sołtysów. 

 Wójt Gminy zachęcił radnych i mieszkańców gminy do korzystania z „inicjatywy lokalnej”, 

aby mieszkańcy włączali się aktywnie w życie wsi, gdyż gmina nie będzie wykonywała 

drobnych remontów mostków, przepustów itp. o to mają zadbać sami mieszkańcy. 

 Wójt przypomniał, że na terenie gminy nie ma już żadnego czynnego składowiska odpadów 

i w interesie mieszkańców jest posiadać podpisane umowy na odbiór odpadów stałych i 

odpadów ciekłych.  

 Wójt poinformował, że w dniach 23-24 marca 2011r. na terenie gminy odbędzie się 

wizytacja ks. Biskupa. Będą odprawione Msze Św. w Kaplicach w Załuskich Kościelnych i 

Oleksinie. Ks. Biskup odwiedzi szkoły w Świrydach, Glinniku i Oleksinie oraz odbędzie się 

spotkanie w urzędzie gminy 24 marca o godz.12
00

. Wójt zachęcił do aktywnego włączenia 

się mieszkańców i radnych gminy w te uroczystości. 

 Wójt Gminy poinformował, że kolejna sesja będzie już prawdopodobnie sesją 

sprawozdawczą. 

 Pani Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku podziękowała 

za zaproszenie na sesję. Poinformowała, że bardzo zainteresowała się programem usuwania 

azbestu, gdyż jest to ważny temat dla mieszkańców, którzy jak najszybciej powinni 

przystąpić do realizacji jego usuwania z gospodarstw. Poinformowała, że Bank chce 

uruchomić kredyty preferencyjne na pokrycia dachowe. Na roboczo są już prowadzone 

prace nad wielkością i warunkami przyznawania kredytów. Gdyby wsie grupowo były 

zainteresowane kredytami można będzie indywidualnie dla każdej wsi ustalać warunki 

oprocentowania. 

 Sekretarz Gminy poinformował o prawidłowym podawaniu informacji o powierzchni 

zasiewów do ARiMR w związku z dopłatami. Jeżeli wystąpią odchylenia pow. 3% w 

powierzchni będą kary. 

  Pan Kazimierz Krzemień Przewodniczący Zarządu Spółki Wodnej w Brańsku 

poinformował o strukturze dochodów i wydatków Spółki. Poinformował, że Spółka Wodna 

swoim działaniem obejmuje teren 3 gmin: Gm. Rudka, Gm. Brańsk i Miasto Brańsk. Co 

stanowi 12.tys ha. Główne źródło dochodów stanowią składki ponoszone przez właścicieli 

gruntów. Za 2010 rok dochody i rozchody przedstawiały się następująco: 

Dochody: 

- składki bieżące 224.000.zł, składki zaległe 7.695zł ogółem ok. 231.695.zł, dotacja 8.386zł, 

koszty upomnień 1.000zł, plus inne składki razem dochody 242.144zł. 



Rozchody: 

- płace pracowników 46.192zł, koszty Zarządu i Komisji Rewizyjnej 3.200zł, ZUS 17.338zł, 

Skł. Zdrowotna 4.780zł, Fundusz Pracy 1558zł, Urząd skarbowy 14.517zł, obsługa konta 

1.680zł, koszty ogólne 7.290zł, materiały i transport 102.570zł, lokal 6.658zł prowizja 

sołtysów 9.051zł razem rozchody 214.834zł. 

Pan Krzemień zwrócił uwagę, że bez większej dotacji z zewnątrz Spółka niewiele może 

zrobić. W śród radnych słychać było głosy niezadowolenia ze świadczonych usług przez 

Spółkę Wodną. 

 Inspektor Alina Adamczyk przypomniała radnym o obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych do 30 kwietnia za 2010rok. 

 

Ad. 11 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  o godz. 12
45 

zamknął 

obrady  IV sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę... ”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk  

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 


